

[Text]

round. I would note that a message was sent to me earlier that Mr. Rodriguez is unable to be with us because of official responsibilities in Montreal. He wanted us to know and sends us his regrets.

In any case, Mr. Hughes will be making an opening statement and then we will be getting into the questioning. Mr. Hughes.

Mr. S. F. Hughes (Chairman, Executive Council, The Canadian Chamber of Commerce): Mr. Chairman, I thank you very much, firstly for your very generous introduction of my colleagues. You have spared me the difficulty of having to go through that exercise. But more importantly, thank you for allowing us to appear here before you today to present the views that we have on the subject before us.

We recognize, as the Chamber of Commerce, the very serious difficulties of trying to marry the philosophical, the social, the political and the practical. We are here to present our views on what we would call the practical side and we will leave the political implications to your acknowledged expertise. We recognize the political realities of the day and the difficulties of doing what we believe should be done.

At the same time, I would like to express our very serious, our very deep, concern with the unemployment picture. We are seriously distressed with the present situation and with the forecasts for the future.

If I may—I confess it is somewhat off the subject—I would like to express and to acknowledge our support and appreciation for what Mrs. Ursula Appolloni has done, what the Minister of Manpower and Immigration has done and what the Minister of Health and Welfare has done in their work with the Canadian Chamber of Commerce on the subject of the employability of the handicapped.

• 1535

Some hon. Members: Hear, hear!

Mrs. Appolloni: Congratulations.

Mr. Alexander: We can always give credit where credit is due.

Mr. Hughes: We are grateful, Mrs. Appolloni, for your own involvement and would be perfectly willing to work with you and with anyone else who pursued this particular area.

Mrs. Appolloni: Thank you very much.

Mr. Hughes: The Chamber at the same time has, over the years, developed a frank and open relationship with the department. I shall just describe briefly for you four areas of specifics where this has gone on: Mr. McNally, introduced by the Chairman, a moment ago, is a member of the Unemployment Insurance Advisory Committee, which gives him certain credentials, I think, in the discussions before us today.

The Chamber also has worked with the commission to provide nominees—and it is not an easy job—to the board of referees on the appeal system.

We have also done extensive consulting over the years on the subject of student employment.

[Translation]

reçu un message de M. Rodriguez disant qu'il serait incapable d'assister à la séance à cause d'un engagement à Montréal. Il nous a donc envoyé ses regrets de ne pas être ici.

De toute façon, M. Hughes doit faire une déclaration préliminaire avant que nous ne passions aux questions. Monsieur Hughes.

M. S. F. Hughes (président du conseil exécutif, Chambre de commerce du Canada): Monsieur le président, je vous remercie beaucoup d'avoir si généreusement présenté mes collègues. Vous m'épargnez cette tâche pénible. Je vous remercie également de nous avoir autorisés à comparaître devant vous aujourd'hui pour vous faire connaître notre opinion sur le sujet à l'étude.

La Chambre de commerce sait combien il est difficile de marier les aspects philosophiques, sociaux, politiques et pratiques. Nous sommes ici pour vous faire connaître notre opinion sur l'aspect pratique sur tout, vous abandonnant, étant donné votre expérience, l'aspect politique. Nous connaissons bien la situation actuelle et nous nous rendons compte qu'il est difficile de faire ce qui doit être fait.

Par la même occasion, nous aimerions vous exprimer notre vive inquiétude devant l'état du marché du travail. Nous sommes vraiment désolés de la situation actuelle et des pronostics.

Permettez-moi, même si je suis hors-sujet, d'exprimer notre reconnaissance et notre appui pour ce qu'on fait M^{me} Ursula Appolloni, le ministre de la Main-d'œuvre et de l'Immigration et le ministre de la Santé nationale et du Bien-être social, de concert avec la Chambre de commerce du Canada, afin de promouvoir l'emploi des handicapés.

Des voix: Bravo.

Mme Appolloni: Félicitations.

M. Alexander: Nous rendons toujours à César ce qui appartient à César.

M. Hughes: Nous vous sommes très reconnaissants de votre participation, madame Appolloni, et nous sommes tout à fait disposés à travailler en collaboration avec vous ou avec quiconque s'intéresse à la question.

Mme Appolloni: Merci beaucoup.

M. Hughes: Depuis des années, la Chambre a établi une relation franche et honnête avec le Ministère. Je vais brièvement vous rappeler les quatre secteurs où elle a été particulièrement active. M. McNally, que vous a présenté le président tout à l'heure, est membre du comité consultatif sur l'assurance-chômage; il est donc très bien placé pour prendre part à la discussion aujourd'hui.

La Chambre a également travaillé avec la Commission en lui fournissant le nom de candidats au poste d'arbitre au tribunal d'appel, ce qui n'est pas facile.

Elle a également agi à titre de conseiller sur l'emploi des étudiants.